
دبیر شواری عالی انقلاب فرهنگی گفت: یکی از محورهایی که 
در قرارداد ۲۵ ساله ایران و چین روی آن تاکید شده برای تبادل 
حوزه  در  چین  در  تحصیلی  فرصت های  از  استفاده  و  دانشجویی 
هوش مصنوعی و فن آوری های نو است. این خلاءها را اگر بتوانیم 

با سفر دانشجویان داوطلب حل کنیم، بسیار مناسب است.
»سعید رضا عاملی« دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی، در واکنش 
به تحصیل فرزندان مدیران ایرانی در خارج از کشور اظهار داشت: 
فرزندان مسئولان کشور نباید از مزیت تبعیض آمیز برخوردار باشند. 
بورسیه  از  اگر  گیرند.  قرار  نباید  هم  تبعیض  مورد  حال  عین  در 
شرکت  باید  ملی  رقابت  یک  در  حتما  کنند،  استفاده  می خواهند 
کنند. البته ترجیح این است که فرزندان مسئولان ارشد کشور از 

بورسیه استفاده نکنند.
نیست،  منفی  اقدام  در تحصیل  داد: نفس جهان نگری  ادامه  وی 
اما این درست است که اگر ما یک ظرفیت علمی در داخل کشور 

داریم، از همان ظرفیت داخلی استفاده کنیم. 
* اولین ضایعه سفرهای خارج از کشور دوری بین اعضای خانواده 

است
ضایعه  اولین  گفت:  کشور  از  خروج  پیامدهای  درباره  عاملی 
از کشور دوری بین اعضای خانواده است،  ضمن  سفرهای خارج 
اینکه خیلی از این سفرها همراه با سختی و مشکلات است. فردی 
که برای تحصیل به خارج از ایران سفر می کند، کارهای سختی 
را متحمل می شود، خیلی از آنها کارهای دشواری انجام  می  دهند 

تا بتوانند تحصیل کنند.
حتی  کرد:  خاطرنشان  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  دبیر 
دانشجویان بورسیه ای هم که منابعی در اختیار دارند و از طریق 
به  منابع شان خیلی محدود است،  از کشور می روند؛  به خارج  آن 

گونه ای که فقط با آن می توانند، گذران زندگی کنند.
* ادامه تحصیل در خارج از کشور کاری منفی نیست

عاملی با تاکید بر اینکه فرزند مسئولان نباید بورسیه شوند، گفت: 
باید  نظام  مسئولان  که  اموری  از  یکی  معتقدم  من شخصا  البته 
به  نباید  دارند  مسئولیتی  وقتی  که  است  این  کنند،  توجه  آن  به 
هیچ وجه فرزندانشان از بورسیه استفاده کنند. بلکه باید بورسیه را 

بگذارند تا افراد از آن در نظام های رقابتی و کیفی بهره مند شوند.
وی با اشاره به اینکه ادامه تحصیل در خارج از کشور کاری منفی 
نیست، گفت: در هر صورت تحصیل درخارج از کشور اقدام منفی 
نیست. اگر شخص در برخی حوزه های تخصصی که ما در اینجا 
کمتر رشته ای را به آن اختصاص دادیم، تخصص کسب کند حتما 

می تواند یک آورده ای برای کشور نیز داشته باشد.
هوش  حوزه  در  چین  در  تحصیلی  فرصت های  از  استفاده   *

مصنوعی
استاد ارتباطات دانشگاه تهران بیان کرد: در حوزه های علوم وب، 
البته  یا حوزه های جدید علوم پزشکی که  حوزه هوش مصنوعی 
با  رابطه  در  آورده ای  یک  اگر  داریم،  ایران  در  را  آن  رشته های 
بیاید، برای کشور مفید است. به عنوان مثال یکی  آنها به وجود 

از محورهایی که در قرارداد ۲۵ ساله ایران و چین روی آن تاکید 
تحصیلی  فرصت های  از  استفاده  و  دانشجویی  تبادل  برای  شده 
این  است.  نو  فن آوری های  و  مصنوعی  حوزه هوش  در  چین  در 
خلاءها را اگر بتوانیم با سفر دانشجویان داوطلب حل کنیم، بسیار 

مناسب است.
* بهره مندی از رانت مدیریتی پدر سوءاستفاده است

وی در پاسخ به این سوال که آیا دلیل تحصیل فرزندان مدیران در 
خارج از کشور،  این نیست که آنها امکانات زیادی دارند، اما سایر 
مردم عادی این امکانات را ندارند؟ اظهار داشت: اگر کسی از رانت 
استفاده کند، سوءاستفاده کرده است و هرکسی  مدیریتی پدرش 

هم که باشد، باز این کار خطا است. 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد: اگر فرزندان مدیران 
در نظام رقابتی امتحان دهند و به این واسطه به خارج از کشور 
نظام  از  طبیعتا  باشد،  مسئول  مقام  هم  پدرشان  اگر  حتی  بروند، 
ترجیح  گفتم،  که  همانطور  اما  رفته اند،  از کشور  خارج  به  رقابتی 
این است که فرزندان مدیران ارشد نظام از این امکان ولو در قالب 

رقابتی نیز استفاده نکنند.
وی در پایان تاکید کرد: ایرانیان در طول تاریخ نگاه علم گرا، 
علم  تبادل  بر  تشویق  لذا  داشته اند،  بین المللی  و  پیشرفت گرا 
و  عدالت  رعایت  چارچوب  در  جهان  مهم  دانشگاه های  با 
لازم  مواردی  در  و  پسندیده  امری  اجتماعی  تبعیض  از  پرهیز 

و ضروری است.

مصطفی قانعی رئیس کمیته علمی مبارزه با کرونا می گوید ایران 
به برنامه جهانی کوواکس، سازمان جهانی بهداشت اعلام کرده که 

واکسن "فایزر" را نمی خواهد.
قانعی دلیل این تصمیم ایران را اینگونه توضیح داد “ایران هواپیما 
و امکانات حمل و نقل لازم برای واکسن آمریکایی فایزر را ندارد 

و اعلام کرده که این واکسن را نمی خواهد.”
کواکس  جهانی  برنامه  »به  کرد:  تاکید  بهداشتی  ارشد  مقام  این 
چون  نمی خواهیم  را  واکسن  این  که  کرده ایم  اعلام   )covax(
برای نگهداری این واکسن به دمای منفی ۷۰ درجه نیاز است و 

چنین امکاناتی نداریم«!
حمل و نقل واکسن کرونا شرایط ویژه ای می طلبد و کار ساده ای 
درصد   ۱۵ تنها  هوایی  باربری  انجمن  بررسی  اساس  بر  نیست. 
اعضای صنعت هوایی برای انتقال واکسن ها در دمای نزدیک به 
منفی ۷۰ درجه سانتیگراد آمادگی دارند. اکنون بیشتر کشورهای 
خرید  از  بعد  بتوانند  که  هستند  امکاناتی  تدارک  حال  در  جهان 
واکسن ها آن ها را سالم به مشتری ها تحویل دهند و فرودگاه های 

بتوانند  که  می شود  انبارهایی  موقت  ساخت  درگیر  اکنون  جهان 
واکسن ها را نگهداری کنند

چندی پیش وزارت راه اعلام کرد در حال آماده سازی و تجهیز 
بوده و  واکسن کووید۱۹  انتقال  و  برای حمل  فروند هواپیما  پنج 
در حال بررسی است که در هر هواپیما با ایجاد مکانیزمی مانند 
از واکسن در  نگهداری  امکان  بکارگیری چندین تن یخ خشک، 

طول پرواز را مهیا کند.

سوی  از  که  کروناست  واکسن  اولین  فایزر-بایون تک  واکسن 
یا  کشورها  از  بسیاری  است.  شده  تائید  جهانی  بهداشت  سازمان 

این واکسن را خریده اند و یا به دنبال خرید آنند.
آغاز  را  فایزر  با  واکسیناسیون  که  است  کشوری  اولین  انگلیس 
کرده و آمریکا هم این واکسن را تائید کرده و روز دوشنبه برنامه 

واکسیناسیون را آغاز می کند.
تواند  نمی  تحریم ها  خاطر  به  که  بود  کرده  اعلام  پیشتر  ایران 

واکسن خارجی تهیه کند.
وزیر  اخیرا  است.  متناقض  کشور  مقامات  اظهارات  حال  این  با 
کشور  وارد  خارجی  واکسن  زودی  به  که  کرده  اعلام  بهداشت 
می شود. مشخص نیست واکسنی که وزیر بهداشت از آن صحبت 
کرده ساخت کدام کشور است. گمانه زنی ها این است که یا واکسن 

روسی است و یا واکسن چینی.
همچنین ایران خود به دنبال ساخت واکسن کرونا است و به نظر 
می رسد مقامات کشور بسیار امیدوارند زودتر واکسن ایرانی مراحل 

تحقیقاتی خود را پشت سر بگذارد.

احمدی  اظهارات  تا  شدند  خواستار  آذربایجان  استان  نمایندگان 
بیغش در هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان بررسی شود.

آذربایجان  استان  نمایندگان  گفت:  جلفا  و  مرند  مردم  نماینده 
خواستار شدند تا اظهارات احمدی بیغش در هیئت نظارت بر رفتار 
نمایندگان بررسی شود و هیئت رئیسه هم، مطرح کرد که نسبت 

به این موضوع ورود می کند.
اظهارات اردوغان، رئیس جمهور ترکیه، با بیان یک شعر آذری با 
عنوان »آراز آراز« واکنش ها و اعتراض های زیادی را در شبکه های 
اجتماعی به همراه داشت. شعری که مضمون آن از زبان مقام یک 
کشور ثالث، تلقی تعرض به تمامیت ارضی ایران و تهدید به جدایی 

بخشی از خاک ایران است.
صحن علنی مجلس در روز یک شنبه نیز خالی از این حاشیه ها 
سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو  یک  صحبت های  نبود، 
خارجی بر سر اظهارات اردوغان در صحن علنی مجلس جنجال 
به پا کرد. احمدی بیغش خطاب به نمایندگان آذری زبان مجلس 
گفت: رگ غیرت این همه نماینده آذربایجان کجاست؟ چرا پاسخ 
این گستاخ عثمانی را نمی دهید. در همین حین امیرحسین قاضی 
زاده که ریاست جلسه را به عهده داشت، خطاب به احمدی بیغش 

گفت: این نطق ها موضع مجلس و نظام نیست. جانب انصاف را 
رعایت کنیم؛ نمایندگان آذربایجانی اولین گروهی بودند که موضع 

گرفتند.
موضوع  این  به  نسبت  که  بود  نمایندگانی  دیگر  از  نادری  احمد 
واکنش نشان داد. نادری مطرح کرد احمدی بیغش نماینده مردم 
شازند در نطق میان دستور خود احساسی سخنرانی کرد و به نظر 

می رسد، او از امنیت ملی و سیاست خارجی چیزی نمی داند.
و  یازدهم  زبان مجلس  آذری  نماینده  بهرام«،  پاشایی  »معصومه 
نماینده مردم مرند و جلفا، در رابطه با اظهارات احمدی بیغش عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: در رابطه با اظهارات اردوغان 
که ممکن است از مفهوم آن، بی خبر بوده و یا قصد تحریف تاریخ 
را داشته، اولین نمایندگانی که نسبت به این موضوع واکنش نشان 
آذربایجان همیشه  اذربایجان بودند. مردم  نمایندگان مردم  دادند، 
برای دفاع از تمامیت ارضی کشور پیشتازی کردند. من خودم فرزند 
شهید هستم؛ پدرم در خوزستان به شهادت رسیده و در امن ترین 
شهر ایران بزرگ شدم که صدای یک گلوله هم در آن شنیده نشد، 

اما بیشترین شهید را دادیم.
وي ادامه داد: بیغش در صحن علنی مجلس اظهاراتی داشت که 

با واکنش تند نمایندگان استان آذربایجان مواجه شد. از اظهارات 
او ناراحت شدیم و امیدواریم، این اشتباهات تکرار نشود و این یک 
درس عبرت شود تا دیگر شاهد تکرار چنین بیاناتی نباشیم. به نظر 
می رسد احمدی بیغش از اخبار بی اطلاع بوده، زیرا اولین واکنش 

را نمایندگان استان اذربایجان نشان دادند.
پاشایی بهرام گفت: نمایندگان استان آذربایجان خواستار شدند تا 
اظهارات احمدی بیغش در هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان بررسی 
شود و هیئت رئیسه هم، مطرح کرد که نسبت به این موضوع ورود 
می کند. ما احترام بیغش را داریم و او هم باید سعی کند که احترام 
خود را حفظ کند. احمدی بیغش باید تنبیه شود این اولین بار نیست 

که چنین اظهاراتی را دارد.
نماینده مردم جلفا و مرند گفت: برای آذری زبان ها تمامیت ارضی 
با موضع  برابر  آذربایجان  نمایندگان  را می زند، موضع  اول  حرف 
رهبری است. جمهوری آذربایجان تکه ای از ایران بوده که به ستم 

از ایران گرفته شد.
 ترکیه قصد تحریف تاریخ را دارد. کاش حداقل ترکیه مکان های 
تاریخی کشور خود را می دید و تاریخ را از در و دیوار کشور خودش 

که با زبان فارسی نوشته شده است، بخواند.
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رسانه بين الملل

رئیس قوه قضاییه : 
17 ميليون پرونده 

در حال رسيدگي است
رئیس قوه قضاییه گفت: عدد ورودی پرونده به قوه قضاییه 
۱۷ میلیون اعلام می شود واقعا ۱۷ میلیون پرونده در قوه 
قضاییه است این طور نیست؛ عدد ۱۷ میلیون پرونده عدد 

رسیدگی به پرونده است نه ۱۷ میلیون ورودی پرونده.
گفت:  قضایی  عالی  جلسه شورای  در  رییسی  سیدابراهیم 
اعلام  میلیون   ۱۷ قضاییه  قوه  به  پرونده  ورودی  عدد 
است  قضاییه  قوه  در  پرونده  میلیون   ۱۷ واقعا  می شود 
این طور نیست؛ عدد ۱۷ میلیون پرونده عدد رسیدگی به 

پرونده است نه ۱۷ میلیون ورودی پرونده.
می شود  وارد  که  پرونده ای  یعنی  یکتا  پرونده  افزود:  وی 
میلیون   ۱۷ و  می کند  پیدا  رسیدگی  فرایند  در  چرخش  و 
می شود،  دادگستری  و  اختلاف  حل  شورای  مجموعه  در 
 ۷ به  وارد می شود قریب  پرونده ای که در دادگستری  اما 

میلیون پرونده است.
عدد  همین  روی  پژوهشی  مراکز  کرد:  تاکید  رییسی 
و  می کنند  تقسیم  و  ضرب  و  می کنند  کار  میلیون   ۱۷
نتیجه  از  ترتیب  بدین  درگیرند  افراد  چقدر  می گویند 
چنین پژوهش هایی نتایج درستی به دست نمی آید. تاکید 
می کنم اعداد و ارقامی که مبنای پژوهش و تحقیق قرار 
این طور  دیدگان هم  بزه  و  به مجرمین  نسبت  گیرد  می 

است؛ باید دقیق باشد.
قوه  سابق  رئیس  لاریجانی  آملی  که  است  حالی  در  این 
قضائیه در مراسم معارفه حجت الاسلام و المسلمین سید 
بود:  گفته  قضائیه  قوه  رئیس  عنوان  به  رئیسی  ابراهیم 
العاده  فوق  کار  پرونده  میلیون   ۱۷ به  سالانه  رسیدگی 

عظیمی است.
این  یا ۱۷ میلیون پرونده،  از ۱۶  افزوده بود: مقصود  وی 
منظور  بلکه  هستند  درگیر  خانواده  میلیون   ۳۴ که  نیست 
مختلف  جای   ۱۰ پرونده  یک  است  ممکن  که  است  این 
مرجع قضائی را درگیر خود کرده باشد و هر رجوع آن به 
یک  دادسرا،  و  عالی  دیوان  و  تجدیدنظر  مانند  نهاد هایی 
پرونده  ده ها  یا   ۱۰ مثلًا یک شخص  یا  شماره می خورد. 
مثال یک خانم ۴۰۰ شکایت جداگانه در  به عنوان  دارد. 
ثبت شده  و  بود  داده  اختصاص  به خود  را  مراجع قضائی 
بود. سارقانی داریم که ده ها پرونده شکایت جداگانه دارند.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام :
رهبري با درخواست روحاني 

موافقت کرد
رهبر  گفت:  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو  یک 
ضرورت  بر  مبنی  جمهور  رئیس  درخواست  با  انقلاب 
تشخیص  مجمع  در  چهارگانه  لوایح  بررسی  زمان  تمدید 

موافقت کردند.
مجید انصاری، در ارتباط با خبر تمدید مهلت بررسی لوایح 
دستور  به  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  در  چهارگانه 
رئیس  توسط  درخواست  این  کرد:  اظهار  انقلاب،  رهبر 
جمهور طی نامه ای به رهبر ارائه شد و ایشان با موضوع 
تمدید مهلت بررسی این موضوع در مجمع موافقت کردند.

شده  ابلاغ  تشخیص  مجمع  به  موضوع  این  گفت:  وی 
است.

انصاری در پاسخ به این پرسش که زمان ابلاغ این دستور 
کی بوده است اظهار بی اطلاعی کرد.

اولین کاندیدای انتخابات ۱۴۰۰ ؛
سردار دهقان به دیدار مراجع رفت

از  تن  چند  با  قم  استان  به  سفر  با  دهقان  حسین  سردار 
مراجع تقلید و آیات عظام در این شهر دیدار کرد.

تقلید  مراجع  با  دیروز  صبح  انقلاب  رهبر  دفاعی  مشاور 
قم دیدار کرد.

از  تن  چند  با  قم  استان  به  سفر  با  دهقان  حسین  سردار 
مراجع تقلید و آیات عظام در این شهر دیدار کرد.

اعلام  زمان  از  ماه  یک  از  کمتر  فاصله  در  دیدارها  این 
رسمی کاندیداتوری وزیر دفاع پیشین دفاع برای انتخابات 

ریاست جمهوری صورت می گیرد.

ظریف : 
ایراني ها در تمام جنگ ها متحد بودند

و  اقتدار  به  پیامی  در  کشورمان  خارجه  امور  وزیر  ظریف 
مقاومت متحدانه ملت ایران در برابر جنگ های متعدد در 

طی تاریخ چند هزار ساله آن پرداخت.
پیامی  در  کشورمان  خارجه  امور  وزیر  ظریف  محمدجواد 
توییتری نوشت: در طول تاریخ چند هزار ساله و پر افتخار 
ما، تمام ایرانیان - فارغ از نژاد، گویش و اعتقاد - متحد 
را  خود  علیه  تحمیلی  جنگ   ۴۴۴ از  بیش  هم  کنار  در  و 

دفع کرده اند.
در  تداوم دار  کشور  کهن ترین  ایران  که  نیست  بی دلیل 

تمدن بشری است.

سخنگوی هیات منصفه دادگاه مطبوعات : 
خبرگزاری فارس مجرم شناخته نشد

سخنگوی هیات منصفه دادگاه مطبوعات گفت: در دادگاه 
مطبوعات این هفته پرونده مدیر مسئول وقت خبرگزاری 
شناخته  مجرم  اتهامی  عناوین  در  و  شد  رسیدگی  فارس 

نشد.
ماه  آذر   ۲۳ یکشنبه  روز  داشت:  اظهار  راد  مومنی  احمد 
یک پرونده در شعبه ۹ دادگاه کیفری یک استان تهران به 

ریاست قاضی محمدی کشکولی بررسی شد.
وقت  مسئول  مدیر  متهم  پرونده،  این  در  داد:  ادامه  وی 
قصد  به  اکاذیب  نشر  اتهام  به  که  بود  فارس  خبرگزاری 

تشویش اذهان عمومی و توهین و افترا بررسی شد.
را در  آراء متهم  اتفاق  به  افزود: هیات منصفه  راد  مومنی 
در  نیز  و  ندانست  مجرم  توهین  و  اکاذیب  نشر  اتهامات 

اتهام افترا با اکثریت آراء متهم را مجرم ندانست.

وزیر خارجه فرانسه :
2۰2۰ سال وحشتناکی بود!

 ۲۰۲۰ سال  او  نظر  از  که  گفت  فرانسه  خارجه  امور  وزیر 
شدن  متزلزل  "به  که  بود  وقایعی  مجموعه  تلاقی  شاهد 
پایه های نظم چند جانبه و تضعیف ارزشهای دموکراسی ها 

منجر شدند".
مصاحبه ای  در  فرانسه  خارجه  امور  وزیر  لودریان،  ایو  ژان 
سال  یک  ما  گفت:   ۲۰۲۰ سال  درباره  فیگارو  نشریه  با 

وحشتناک را زندگی کردیم. 
سالی که شروعش با تشدید خشونت ها در ارتباط با ترور 
ژنرال قاسم سلیمانی همراه بود؛ اتفاقی که میتوانست باعث 
و  خاورمیانه  از  بخش  این  در  ها  درگیری  شدن  ور  شعله 
این  ادامه  در  شود.  داعش  علیه  اقدامات  ساختن  زمینگیر 
ساله شاهد تشدید خشونتهای بی رحمانه در جهان همراه 
و  اقتصادی  تبعات  و  ویروس  کرونا  گیری  همه  بحران  با 

اجتماعی که همچنان در آنها به سر می بریم بود. 
سال وحشتناکی بود چون که شاهد تداوم فرار به جلوهای 
دولت دونالد ترامپ بودیم که تا نهایت به اصرار بر ایدئولوژی 
ملی گرایانه و افراط گر ادامه داد به حدی که حتی در وسط 

همه گیری بیماری از سازمان بهداشت جهانی خارج شد.

سازمان غذا و دارو آمریکا :
۴ نفر از داوطلبان 

واکسن فایزر فلج شدند
 ۴ در  صورت  فلج  بروز  از  بعد  آمریکا  دارو  و  غذا  سازمان 
اعلام  فایزر  آزمایشی کرونا شرکت  واکسن  دریافت کننده 
کرد که این موضوع باید قبل از عمومی شدن این واکسن 

حل شود.
سازمان غذا و دارو آمریکا هشدار داده است که چهار شرکت 
کننده در آزمایش واکسن کووید ۱۹ شرکت آمریکایی فایزر 
ناظران  رابطه  همین  در  اند.  شده  صورت  فلج  به  مبتلا 
انواع  به  مبتلا  افراد  که  اند  داده  هشدار  هم  بریتانیایی 

آلرژی ها نباید واکسن کووید ۱۹ دریافت کنند.
 ۴ در  صورت  فلج  بروز  از  بعد  آمریکا  دارو  و  غذا  سازمان 
اعلام  فایزر  آزمایشی کرونا شرکت  واکسن  دریافت کننده 
کرد که این موضوع باید قبل از عمومی شدن این واکسن 

حل شود.
اسناد رسمی نشان می دهد که در فاز ۳ آزمایش این واکسن، 
در ۴ شرکت کننده فلج صورت موقتی موسوم به »فلج بلز« 
روی داده است. در حالی که در هیچ یک از گروه دریافت 

کننده دارونما عارضه جانبی مشابهی مشاهده نشده است.
فلج بلز معمولًا شبیه سکته است، سبب ضعف ناگهانی در 
از صورت  نیمی  در  افتادگی  نتیجه  در  و  عضلات صورت 
اما  نیست،  مشخص  آن  دقیق  علت  هنوز  اگرچه  می شود. 
معمولًا به صورت خود به خودی بهبود می یابد. طبق اعلام 
سازمان غذا و دارو آمریکا، عوارض جانبی یک اتفاق متداول 
این  کنندگان  شرکت  بین  از  باشد.  جزئی  باید  اما  است، 
آزمایش، ۸۴ درصد واکنش های نشان دادند. بعد از دریافت 
واکسن، ۶۳ درصد افراد احساس خستگی و کوفتگی و ۵۵ 
درصد سردرد را گزارش کردند. ۳۲ درصد از لرز، ۲۴ درصد 

از درد مفاصل و ۱۴ درصد از تب شکایت داشتند.
 

پس از ۱۰ سال ؛
سفير ترکيه در تل آویو مستقر مي شود

رسانه های رژیم صهیونیستی از معرفی قریب الوقوع سفیر 
آنکارا در تل آویو خبر می دهند.

رسانه های رژیم صهیونیستی اعلام کردند که نزدیکی میان 
تل آویو و آنکارا به زودی نتیجه خواهد داد و دولت ترکیه 
این درحالی  را معرفی خواهد کرد؛  آویو  در تل  سفیر خود 
صهیونیستی  رژیم  ترکیه،  سفیر  پیش،  سال   ۱۰ که  است 

را ترک کرد.
بر اساس این گزارش، در همین ارتباط، روزنامه صهیونیستی 
هاآرتص اعلام کرده است که ترکیه به زودی سفیر خود در 
تل آویو را تعیین می کند. این روزنامه تأکید کرده است که 
رخ  اتفاقی  چنین  نیفتد،  آینده  در  غیرمترقبه ای  اتفاق  اگر 

خواهد داد.
اگر ترکیه به زودی سفیر خود در تل آویو را معرفی کند، 
این اولین بار پس از سال ۲۰۱۰ خواهد بود که سفیر آنکارا 
نظامیان  یورش  از  آنکارا پس  آویو مستقر می شود.  تل  در 
صهیونیست به کشتی ترکیه ای در سال ۲۰۱۰ سفیر خود از 

تل آویو را فراخواندند.
مقامات  میان  دیدارهایی  که  است  آن  از  حاکی  گزارش ها 
ترکیه و رژیم صهیونیستی برای برقراری روابط دیپلماتیک 
دستگاه  رئیس  که  می شود  گفته  است.  شده  انجام  رسمی 
مسئولان  با  را  دیداری  ارتباط  همین  در  ترکیه  اطلاعات 

صهیونیست برگزار کرده است.

نتانیاهو :
عامل صلح با اعراب ترامپ بود

عادی سازی  توافق  کرد،  اعلام  آمریکا  ملی  امنیت  مشاور 
برای  را  زمینه  مراکش  و  صهیونیستی  رژیم  میان  روابط 
همکاری بیشتر فراهم می کند. رابرت اوبراین، مشاور امنیت 
ملی آمریکا گفت: توافق صلح اخیر میان مراکش و اسرائیل 
فرصت همکاری در زمینه های گسترده تر از تجارت گرفته 
تا گردشگری فراهم می کند و این باعث رشد و شکوفایی 
امارات،  از  بعد  مراکش  می شود.  طرف  دو  برای  منفعت  و 
بحرین و سودان چهارمین کشوری است که به عادی سازی 

روابط با رژیم صهیونیستی می پردازد.
اوبراین در کنفرانس مطبوعاتی مشترکی با بنیامین نتانیاهو، 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی گفت: توافق های صلح یک 
اتفاق دائمی و مسئله جالبی است. این توافق ها نتانیاهو و 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا را به عنوان "سازندگان 

صلح "به دلیل دستاوردهای "مهمشان" نشان می دهد.
اسرائیل  با  خود  شراکت  ادامه  دنبال  به  آمریکا  گفت:  وی 
و  دائمی  "منافع  توافق ها  این  تا  است  دیگر  شرکای  و 

چشمگیری درباره صلح" داشته باشند.
نتانیاهو نیز گفت: "توافق های آبراهام گشایش های تاریخی 
را درباره تحقق صلح با چهار کشور عربی محقق کرد. اگر 
این  نمی افتاد.  اتفاق  این  نبود  وی  تیم  و  ترامپ  حمایت 

توافق ها جبهه متحدی علیه ایران را شکل می دهند."

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی :

فرزندان مسئولان نباید از مزیت تبعيض آميز برخوردار باشند

رئیس کمیته علمی مبارزه با کرونا :

ایران واکسن فایزر را نمی خواهد

در پي سخنان جنجالي دیروز ؛

نمایندگان آذربایجان خواستار تنبيه احمدی بيغش شدند
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گفت:  کشور  احوال  ثبت  سازمان  سخنگوی 
رئیس جمهوری دستور لازم را به سازمان برنامه 
برای  نیاز  مورد  اعتبار  تامین  درمورد  بودجه  و 
صادر  ملی  هوشمند  کارت  تراشه  و  بدنه  تامین 

کرده است.
اعتبار  تامین  با  اینکه  بیان  با  ابوترابی  سیف ا... 
مورد نیاز برای ادامه پروژه تولید کارت هوشمند 
ملی چاپخانه دولتی که مسئول تامین بدنه کارت 
ماهانه  است  داخلی  تولید  نوع  از  ملی  هوشمند 
یک میلیون عدد بدنه کارت را تامین کند و به 
ثبت  گفت:  دهد،  تحویل  احوال  ثبت  سازمان 
احوال برای حدود ۱۰ میلیون نفری که در انتظار 
دریافت کارت هوشمند ملی هستند، طی ۱۰ ماه 

کارت را صادر خواهد کرد.
با سرعت  اما اگر چاپخانه دولتی  ادامه داد:  وی 
بیشتر بدنه کارت هوشمند ملی را تولید کند و با 
توجه به اینکه سازمان ثبت احوال ظرفیت صدور 
زمان  دارد،  ماه  در  را  کارت  میلیون  دو  بیش  تا 
صدور و تحویل کارت هوشمند ملی به متقاضیان 

کمتر خواهد شد.
گفت:  کشور  احوال  ثبت  سازمان  سخنگوی 
کارت  هزار   ۸۰۰ و  میلیون   ۲ از  بیش  کنون  تا 
متقاضیان  تحویل  و  داخل صادر  تولید  هوشمند 

شده است.
 ۸۵ حدود  برای  تاکنون  کرد:  نشان  خاطر  وی 
کارت  دریافت  واجدین  هدف  جامعه  از  درصد 
جامعه  این  و  شده  صادر  کارت  ملی،  هوشمند 

هدف ۶۲ میلیون نفر است و اکنون بیش از ۵۹ 
ملی  هوشمند  کارت  دریافت  برای  نفر  میلیون 
تکمیل ثبت نام کرده اند و نزدیک به ۵۰ میلیون 
نفر هم کارت هوشمند خود را دریافت کرده اند و 
بیش از ۹ میلیون نفر هم در نوبت گرفتن کارت 

هوشمند ملی هستند.
ابوترابی تصریح کرد: اما بیش از سه میلیون نفر 
ملی  هوشمند  کارت  گرفتن  شرایط  که  هستند 
را دارند )بیش از ۱۵ ساله ها( اما تا کنون هیچ 
اقدامی برای گرفتن کارت هوشمند ملی نکرده 
روند  در  ما  مشکل  افراد  این  حقیقت  در  و  اند 

پروژه کارت هوشمند ملی هستند.

وی تاکید کرد: با توجه به مسایل فنی و امنیت 
خاصی که برای کارت هوشمند ملی تعریف شده 
این  برای  الکترونیکی  فضای  در  که  خدماتی  و 
کارت در نظر گرفته شده و کاربردهای مختلف 
هوشمند  کارت  که  گفت  توان  می  کارت،  این 
و  است  هویت  احراز  برای  سند  مهمترین  ملی 
دستگاه های مختلف با ارتباط با پایگاه اطلاعات 
برای  توانند  می  احوال  ثبت  سازمان  جمعیتی 
خدمات مورد نظر خود احراز هویت افراد را انجام 

دهند.
سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور اعلام کرد: 
بانک های مسکن، آینده، پست بانک، مهر، ملی، 

سامان، دفاتر پشخوان دولت و سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور در حال حاضر جزء دستگاه های 
کاربردی  خدمات  از  مندی  بهره  برای  متقاضی 
این  از  برخی  در  و  هستند  ملی  هوشمند  کارت 
آینده،  بانک های مسکن،  از جمله  دستگاه هم 
پست بانک و سازمان ثبت اسناد و املاک این 

خدمات به صورت پایلوت کاربردی شده است.
وی تصریح کرد: کارت هوشمند ملی برای احراز 
اثر  و  کد  پین  کارت،  از  استفاده  با  افراد  هویت 
انگشت احراز هویت را انجام می دهد و هر جا 
افراد  هویت  و  انجام  هویت  احراز  باشد  نیاز  که 
پایگاه  به  اتصال  طریق  از  شود  آزمایی  راستی 
این  احوال کشور  ثبت  سازمان  اطلات جمعیتی 

کار صورت می پذیرد.
پاسخ  در  کشور  احوال  ثبت  سازمان  سخنگوی 
به این سوال که در برخی رسانه ها در چند روز 
گذشته اعلام شده بود که پروژه کارت هوشمند 
ملی شکست خورده، گفت : این چنین نیست و 
دلیل آن هم پوشش دادن ۸۵ درصد جامعه هدف 
واجدین شرایط دریافت کارت هوشمند ملی است 
این  هم  عمل  در  کشور  احوال  ثبت  سازمان  و 

موضوع را به اثبات رسانده است.
فرآیند  تسهیل  هدف  با  ملی  هوشمند  کارت 
شناسایی، تصدیق هویت و حفظ امنیت اطلاعات 
فردی هر شهروند برای ورود به فضای مجازی 
و مبادله  خدمات الکترونیکی و استفاده در مجامع 

اداری ارائه شده است.

با دستور جدید رئیس جمهور ؛

زمانصدوركارتمليهوشمندكاهشمييابد


